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czej aplikantów adwokackich. Był ce
niony, łubiany, zawsze pogodny i śpie
szył z pomocą kolegom. Natura obda
rzyła go również szczególnym uro
kiem osobistym. Był zawsze uosobie
niem kultury człowieczej, taktu i nie
powtarzalnej elegancji na co dzień.

Odszedł człowiek wielkiego serca, 
przedstawiciel generacji, która hołdo
wała zasadzie dura lex, sed lex.

Żegnali go wszyscy ci, z którymi 
pracował i żył, oraz ci których bro
nił i spieszył im z pomocą.

Cześć Jego pamięci.

Adwokat Roman B u r n a t o w i c z
W dniu 27 października 1975 r. 

zmarł założyciel i członek Zespołu Ad
wokackiego Nr 1 w Przemyślu adwo
kat Roman Burnatowicz.

Urodził się w dniu 7 kwietnia '1891 r. 
w Obertyinie koło Horodenki. Po u- 
kończeniu szkoły średniej oraz stu
diów prawniczych w roku 1919 uzys
kał stopień magistra praw.

Adwokat Burnatowicz, po odbyciu 
aplikacji sądowej, przeszedł do służ
by sprawiedliwości w wojsku. W cza
sie wojny znalazł się w Anglii, gdzie 
pełnił funkcję sędziego Sądu Najwyż
szego Wojskowego Polskich Sił Zbroj
nych w Anglii.

Po powrocie do kraju w 1947 r. 
wykonywał zawód adwokata aż do 
przejścia na emeryturę w 1969 r.

Był człowiekiem skromnym, wiel
kiego serca. Kwiaty i wieńce, które 
pokryły mogiłę w dniu Jego pogrzebu, 
były wyrazem szacunku i hołdu dla 
człowieka, który zawsze cenił wolność 
ludzką, był czuły na krzywdę każdego 
człowieka, a jednocześnie był praw
dziwym rzecznikiem wymiaru spra
wiedliwości.

Niech piękna ziemia przemyska, któ
rej poświęcił całe swoje życie, przyj
mie go na sen wieczny.

2. Z j a z d  a d w o k a t u r y  t a r n o b r z e s k i e j  w B a r a n o w i e

Dnia 11 października 1975 r. na Zam
ku w Baranowie, jednego z nielicznych 
pomników polskiego renesansu, odbył 
się zjazd adwokatury województwa 
tarnobrzeskiego.

Przybyli adwokaci z zespołów w O- 
patowie, Staszowie, Sandomierzu, Ja
nowie Lubelskim oraz Tarnobrzegu, 
Nisku i Stalowej Woli. Przedstawiciele 
pierwszych czterech zespołów pozyska
nych z Izb kieleckiej i lubelskiej oraz 
koledzy z zespołów Izby rzeszowskiej 
przybyli w celu dokonania wyboru de
legata, a ściślej mówiąc — członka 
Rady Adwokackiej w Rzeszowie jąko 
reprezentanta województwa tarnobrze
skiego (z głosem doradczym). Zgodnie 
z uchwałą NRA województwo tarno
brzeskie reprezentowane będzie w tym 
względzie przez adw. Rajmunda 
Aschenbrennera, kierownika Zespołu 
Adwokackiego w Tarnobrzegu.

Zebranie przebiegało w dobrej at
mosferze w zrozumieniu i poczuciu 
odpowiedzialności za wybór reprezen
tanta adwokatury z terenu tarnobrze
skiego. Przedmiotem zebrania były 
również sprawy związane z potrzeba
mi nowo włączonych zespołów do Izby 
rzeszowskiej z Izb kieleckiej i lubel
skiej. Spotkanie to dostarczyło wiele 
materiałów cennych dla Rady i dla 
przyszłej współpracy z nowymi człon
kami obecnej Izby rzeszowskiej, zwłasz
cza że w zebraniu brali udział przed
stawiciele miejscowych władz, a głów
nie prokuratury i sądu.

Zebraniu przewodniczył dziekan Ra
dy adw. Stanisław Rogoż; który w 
swoim wystąpieniu przedstawił osiąg
nięcia Izby rzeszowskiej w ciągu os
tatnich 25 lat, wyrażając jednocześnie 
zadowolenie z faktu włączenia do na
szej Izby nowych zespołów.
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W dyskusji, jaka się rozwinęła po 
przemówieniu dziekana, wzięli udział 
prokurator wojewódzki w Tarnobrze
gu, prezes Sądu Rejonowego w tym 
mieście oraz kierownicy i członkowie 
wszystkich reprezentowanych na po
siedzeniu zespołów.

Miła atmosfera, wzajemna troska 
zebranych o dobro adwokatury naszej 
Iżby, wreszcie wspólne śniadanie i 
zwiedzanie zamku, a także kilkuminu
towa projekcja filmu o polskiej siarce 
w Muzeum Siarki pozostawiły na u- 
czestnikach sejmiku adwokatury tar
nobrzeskiej niezatarte wrażenie.

3. E g z a m i n  a d w o k a c k i  w 
I z b i e  r z e s z o w s k i e j .  W dniach 
7 i 8 listopada 1975 r. odbył się pise
mny egzamin adwokacki 'dla 4 apli
kantów naszej Izby. W dniu 22 listo
pada 1975 r. aplikanci ci złożyli egza
min ustny przed Komisją Egzamina
cyjną, której przewodniczył dziekan 
Rady adw. Stanisław Rogoż.

Wszyscy aplikanci złożyli egzamin z 
wynikiem pozytywnym, przy czym 
apl. adw. Roman Zarębski złożył eg
zamin z wynikiem bardzo dobrym, a 
pozostali z wynikiem dobrym.

Egzaminowani aplikanci, po wpisa
niu na listę adwokatów, zasilą szeregi 
adwokatury w nowo powstałych sie
dzibach województw.

4. W i e c z o r e k  „ S p o t k a n i e  
z j e s i e n i  ą”. W dniu 22 listopada 
1975 r. w lokalu Wojewódzkiego Oś
rodka Sportu i Turystyki „Bieszczady” 
w Rzeszowie zorganizowano wieczorek 
taneczny dla adwokatury rzeszowskiej 
z udziałem zaproszonych gości ze śro
dowisk prawniczych.

Inicjatywa zorganizowania takiej 
imprezy wyszła z Zarządu Koła 
PTTK Nr 44 przy naszej Radzie, a 
opiekunem imprezy był adw. Antoni 
Rędziniak z Kolbuszowej.

Przyjemny program, na który zło
żyły się występy regionalne i koncert 
orkiestry jazzowej, a nadto tańce po

zwoliły uczestnikom wieczorku spę
dzić czas przyjemnie i wesoło.

5. S p o t k a n i e  c z ł o n k ó w  
R a d y  z a d w o k a t u r ą  p r z e 
my s k ą .  W dniu 8 listopada 1975 r. 
odbyło się w lokalu Zespołu Adwokac
kiego Nr 1. w Przemyślu spotkanie 
członków Rady z adwokaturą przemy
ską. Spotkanie to zainicjował adw. 
Bronisław Rogalski, kierownik Zespo
łu Adwokackiego w Przemyślu.

Jakkolwiek nowy podział adminis
tracyjny kraju nie wpłynął na zmiany 
strukturalne Izby rzeszowskiej, to je
dnak spotkanie z adwokaturą przemy
ską uwzględniło również problemy ad
wokatury związane z faktem powsta
nia województwa przemyskiego. Omó
wiono aktualną ■ sytuację kadrową i 
potrzeby lokalne w zakresie świadczo
nych usług dla ludności, jak również 
bilans osiągnięć adwokatury przemys
kiej w minionym okresie.

Dziekan Rady adw. Stanisław Ro
goż przedstawił osiągnięcia Izby rze
szowskiej w okresie prawie 25 lat jej 
istnienia, a nadto aktualne problemy 
adwokatury na tle nowych uchwał ple
narnego zebrania Naczelnej Rady 
Adwokackiej. Dziekan nawiązał rów
nież do problemu granicy wieku, do 
którego można wykonywać zawód 
adwokacki, jak również omówił zagad
nienia socjalne, a w szczególności do
datki do rent i emerytur adwokackich 
dla adwokatów i ich rodzin.

Członkowie Zespołu podzielili się 
wspomnieniami ze swojej wieloletniej 
praktyki zawodowej na terenie regio
nu przemyskiego, po czym przy trady
cyjnej lampce wina odbyło się spot
kanie towarzyskie, w czasie którego 
wracano do wspomnień z okresu, gdy 
Przemyśl stanowił odrębną Izbę, która 
została zlikwidowana w roku 1933.

Na zakończenie spotkania kierownik 
zespołu, dziękując członkom Rady za 
udział w zebraniu, podkreślił, że ta 
forma współpracy Rady Adwokackiej 
z członkami Izby i tego rodzaju re-
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gionalne spotkania pozwalają na ści
ślejszą integrację adwokatury rzeszow
skiej.

6. S z k o l e n i e  a p l i k a n t ó w  
a d w o k a c k i c h .  W roku szkolenio
wym 1975/1976 rozpoczęto trzyletni 
cykl w zakresie szkolenia aplikantów 
adwokackich.

Doświadczenia ubiegłych lat, jak rów
nież ostatnie wyniki egzaminów adwo
kackich wskazują na potrzebę poświę
cenia więcej czasu na metodykę pracy 
zawodowej adwokata, jak również na 
zagadnienia z ustroju adwokatury. W 
związku z itym Rada zobowiązała wy
kładowców do wzmożenia wysiłków w 
celu uzupełnienia szkolenia prowadzo
nego w zespołach przez pogłębienie 
wśród aplikantów wiedzy dotyczącej 
samorządu adwokatury i jego działal
ności, a w szczególności form działa
nia oraz zagadnień związanych z me
todyką pracy.

W bieżącym roku szkoleniowym na
leży zwrócić uwagę na takie zagad
nienia, jak wymowa sądowa, przygo
towanie się adwokata do wystąpień w 
sprawach cywilnych i karnych, sposób 
i technika badania akt oraz innego ma
teriału potrzebnego do właściwego 
prowadzenia sprawy, a także na po
trzebę korzystania z odpowiednich po
mocy ze strony biegłych, ekspertów 
czy też innych przedstawicieli zawo
dów, których opinii zasięga sąd w 
czasie procesu.

Aplikanci będą musieli zapoznać się 
szczegółowo ze stroną manipulacyjną 
biura zespołu, z techniką prowadzenia 
kart rejestracyjnych, repertoriów, 
księgowości itp., gdyż tylko taka for
ma szkolenia może im zapewnić nale
żyte przygotowanie do zawodu.

Wprowadza sdę również — na szer
szą skalę — wypracowania pisemne 
z różnych dziedzin praktyki adwokac
kiej ze szczególnym zwróceniem uwa
gi na formę sporządzanych pism pro
cesowych, środków prawnych itp. Ap
likanci mają uczęszczać również na se
minaria doktoranckie, które są także 
jedną z zasadniczych form kształcenia 
zawodowego aplikantów, z zastrzeże
niem przy tym, że uczestnictwo w 
tych seminariach jest obowiązkowe.

7. A d w o k a t u r a  k r o ś n i e ń- 
s k a. W związku z powstaniem woje
wództwa krośnieńskiego zmieniła 
swój rejon działania również adwoka
tura krośnieńska. W perspektywie po
wstania Sądu Wojewódzkiego w Kroś
nie poszerzył się skład osobowy Zes
połu Adwokackiego w Krośnie, które
go kierownikiem jest adw. Augustyn 
Ostafil. Dzięki niespożytej eneregii o- 
raz dużej inicjatywie doprowadził on 
do tego, że Zespół posiada dostatecz
nie reprezentacyjny lokal, którego re
mont i wyposażenie kosztem kilkuset 
tysięcy złotych zostało dokonane dzięki 
dużym dotacjom ze strony NRA i Ra
dy Rzeszowskiej. Znana ze swoich tra
dycji postępowych adwokatura kroś
nieńska reprezentuje wysoki poziom, 
a jej działalność społeczna i politycz
na została wykorzystana obecnie w 
związku z kreowaniem nowych władz, 
urzędów i instytucji szczebla woje
wódzkiego w Krośnie.

Miejscowi adwokaci udzielali — na 
życzenie nowych władz — wszech
stronnej pomocy, a dzięki swemu do
świadczeniu pomogli rozwiązać szereg 
problemów i trudności, wobec których 
stanęły nowe władze w tym' regionie.

Opr. adw. Mieczysław Cincio

I z b a  s z c z e c i ń s k a

1. W dniu 6 grudnia br. odbyło się 
spotkanie członków Izby z kierowni
kiem Ośrodka Badawczego Adwoka

tury adw. Witoldem Bayerem, pod
czas którego zaproszony gość wygło
sił prelekcję na temat: Prace Ośrod-


